

## **Wing Wide Email – Community events**

**There are 9 pages**

\*\*\*\*\* une version française suit ce message \*\*\*\*\*

**Wing Wide – September 27, 2017**

### **Wing Wide guidelines**

Community Wing Wide emails are sent to all DWAN network email addresses at 14 Wing Greenwood every second Wednesday (with scheduled breaks mid-summer and over Christmas). Content must be sent to [sara.keddy@forces.gc.ca](mailto:sara.keddy@forces.gc.ca) by deadline. No posters or images are circulated. Content must not exceed 100 words, and should include the essentials: time/ date of event, description, any registration information and a contact with full name, phone/ email. All submissions are subject to editing. All submissions are reviewed by chain of command before approved circulation. For a schedule of Wing Wide publication dates, contact Sara Keddy.

### **Combined Charities season underway**

14 Wing Greenwood's seasonal Combined Charities campaign is underway (September through December). The annual base-wide charitable drive generates funds and redistributes them to local and regional non-profit programs, including schools, food banks, health services, minor sports, animal welfare and more.

For more information on Combined Charities' initiatives, please contact your unit representative or Captain Peter Denman, 902-765-1494 local 3205.

*Pay roll allotment* – If each Defence Team member signed up for a pay allotment contribution of \$1 per pay, Combined Charities would collect over \$30,000 through 2018. Your contribution can be a one-time commitment, or any amount spread over your annual pay. Income tax receipts are included in your T4. You may further designate your contribution in one of two ways: either to the general Combined Charities' donation fund, or to a favourite registered charity.

*Mega Potluck and Jail Your Boss* – Join 14 Wing peers for food and fun at this annual event Friday, October 27, at the Annapolis Mess. Your freewill offering gets you a plate and access to a buffet of donated lunchfare, prepared by units around the base. The afternoon also includes a Jail Your Boss opportunity and a toonie toss challenge for a gaming system. The bar is open, and this is an adult-only event.

*Festival of Trees* – 14 Wing units and community organizations and businesses are invited to decorate a table top tree for this Saturday, November 25 silent auction and ticket raffle, all at the Annapolis Mess. Trees may contain gift certificates, tools, sports equipment, handmade crafts, chocolate, toys – every tree, every year is new! Event features a viewing (adult only, as the bar is open) Friday evening, November 24, with auction and ticket action November 25.

### **Greenwood Military Family Resource Centre**

Tel: 902-765-5611, [www.cafconnection.ca](http://www.cafconnection.ca), Facebook@gmfrc

National Family Week is a yearly celebration for the recognition of families. The week provides an opportunity to celebrate families and reflect on their importance in our lives. National Family Week Activities:

*Annual Family Walk* – October 1 from 1 p.m. to 3 p.m. Location: Stronach Park (duck pond), Kingston. Cost: free!

Join us as we celebrate National Family Week with some family fun activities! Come enjoy a nice walk, a BBQ, family photos, and more!

*Spaghetti supper at Annapolis Café* – October 4 from 5 p.m. to 7 p.m. at the Annapolis Café. Space is limited to the first 250 people. Free. It is important to acknowledge and celebrate the wonderful people we call our military family. Join us for a spaghetti supper as we spend time together as a large community!

*Cookie decorating and costume swap* – October 4 from 10 a.m. to 11:30 a.m. Location: GMFRC. Cost: free.

Finding inexpensive Halloween costumes can be a challenge for parents. Gather up all of your old Halloween costumes and bring them to the GMFRC's Annual Family Cookie Decorating and Costume Swap as we celebrate National Family Week with the little ones in the most delicious way possible!

*Do you have an hour?* – Did you know your GMFRC runs on volunteers? Volunteering is a wonderful way to develop new skills, gain a local and professional reference or to include in your PER. With the gift of one hour, our volunteers make a vital impact in the lives of the families on the wing. Contact Vanessa MacNeil today to discuss what difference the gift of your hour can make.

*Military Family Business Group meeting* – October 3 from 9:30 to 11:30 a.m. Military families working together to grow their small businesses. New members welcome.

*Respite opportunities for deployed families* – October 14 or October 28 from 10 a.m. to 5 p.m. To support families of deployed members and relieve some of the stressors of parenting alone, deployed families may choose 1 of the 2 Saturday respite dates. Children up to age 12. Register by October 13 or October 27. Space is limited.

*Tumble Tot program* – Wednesdays from 9:30 a.m. to 11:30 a.m. Parents/ caregivers come on over to your GMFRC for fun in a non-structured gross motor activity program. Children will enjoy a wide range of gym type activities that are parent directed. This is a great way for parents and children to have fun together and meet new friends

*Baby Group Program – Calling all infants!* - Thursdays from 9:30 a.m. to 11:30 a.m. This program is developed for new parents of children 0 to 18 months of age and provides an excellent opportunity to interact with other new parents, as well as increase their parenting knowledge and care giving skills.

## **Annapolis mess events**

29 Sept – Junior Ranks Mess golf tournament

29 Sept – Junior Ranks Mess hosts TGIF – chili

29 Sept – Tow Bar entertainment – Band: Poison Cherry

30 Sept – Officers Mess wine and cheese

4 Oct – Wing reload day – admin office closed

6 Oct – No TGIF or Tow Bar entertainment

9 Oct – Mess closed – holiday

*Spousal card* – Do you need a spousal card? If so, contact Pat, 902-765-1494 local 5470, or Brenda, 902-765-1494 local 5078.

*Working Associate Mess membership* – Are you a member of PSP, NPF or a public servant (federal employee) working here at the base? The Annapolis Mess has applications for Working Associate members. Become a member of the Mess, pay a yearly fee and attend our functions. For information, contact Pat, 902-765-1494 local 5470, or Brenda, 902-765-1494 local 5078.

*Note* - Are you being promoted? Please remember, if your mess changes don't forget to stop into the Annapolis Mess and change your mess dues. (ie: master corporal to sergeant).

For more info on Mess activities please see the links below:

Event posters: <http://greenwood.mil.ca/cms/Community/AnnapolisMess/MessEventPosters.aspx>

Upcoming events: [http://greenwood.mil.ca/cms/Community/AnnapolisMess/AnnapolisMessEvents\\_2.aspx](http://greenwood.mil.ca/cms/Community/AnnapolisMess/AnnapolisMessEvents_2.aspx)

Come find us on Facebook.

## Reminder – Wing Standing Order 2.2.10

All members of 14 Wing are reminded that the perimeter road into and out of the Air Operations Zone is for DND and motorized vehicles only. Bicycles and pedestrians are to utilize the shared use path when proceeding to and from the Air Operations Zone.

Additional details are available in WSO 2.2.10.

## 14 Wing Health Promotion schedule

*Mental Fitness & Suicide Awareness: non-supervisor training* – October 5, 8:30 a.m. to 4 p.m.; F&S Centre

*Stress Take Charge!* – October 11 & 12, 8:30 a.m. to 3:30 p.m.; F&S Centre

*Weight Wellness Lifestyle Program, 8 sessions* – November 1 to December 13, 1 p.m. to 3:30 p.m. (every Wednesday); F&S Centre

*Alcohol, Other Drugs, Gambling & Gaming Awareness: Supervisor Training* – October 18 & 19, 8:30 a.m. to 4 p.m. (day 1), 8:30 a.m. to noon (day 2); F&S Centre

*Managing Angry Moments, 4 sessions* – November 7 to 28, 8:30 a.m. to 11:30 a.m. (every Tuesday); F&S Centre

*Top Fuel for Top Performance* – November 9 & 10, 8:30 a.m. to 3:30 p.m. (day 1), 8:30 a.m. to noon (day 2); F&S Centre

*Inter-Comm: Improve Communication in Personal Relationships* – November 16 & 17, 8:30 a.m. to 3:30 p.m. (day 1),

8:30 a.m. to noon (day 2); MFRC Conference room

*Mental Fitness & Suicide Awareness: Supervisor Training* – November 30 & December 1, 8:30 a.m. to 3:30 p.m. (day 1), 8:30 a.m. to noon (day 2); F&S Centre

*RCAF Healthy Lifestyle 101!* – December 7, 8:30 a.m. to 4 p.m.; F&S Centre

*Butt Out Small Group, 8 sessions* – January 9 to February 27, 10 a.m. to 11:30 a.m. (every Tuesday); F&S Centre

*Mental Fitness & Suicide Awareness: Workshop* – January 18, 1 p.m. to 4 p.m.; F&S Centre

*Nutrition/ Active Living Seminar (winter theme)* – January 25, 8:30 a.m. to 3:30 p.m.; F&S Centre

*Butt Out – Self-Help Program* - by appointment only, F&S Centre

To register, please contact Edith Tremblay at 902-765-1494 local 5388 or EDITH.TREMBLAY@forces.gc.ca.

All *Strengthening the Forces* programs and workshops are free and open to military members (Regular and Reserve Force) and their families. Where space and resources allow, DND and NPF civilian employees are welcome to participate.

## Essential skills courses at the Learning & Career Centre

For information on upcoming courses and opportunities at the 14 Wing Greenwood Learning & Career Centre, contact learning advisor Kristen Warner, Kristen.Warner@forces.gc.ca or 902-765-1494 locals 5024 or 5226.

To register for a course, contact your unit training coordinator.

September 28 – DND Civilian Departmental Orientation Program (full day)

October 2 – VIRTUAL Public Service pension plan member education session (afternoon)

October 12 – Financial Planning 101 Lunch n Learn (45 minutes) \*new

November 2 – Learning 2.0: Time Management (half day)

November 8 – Project Management (CSPS R250) (full day)

November 16 – Learning 2.0: Emotional Intelligence

November 28 – Harassment Prevention and Resolution for Supervisors (full day)

November 29 – Harassment Prevention and Resolution for Supervisors (full day)

December 7 – Harassment prevention and resolution for employees (full day)

## Gate closure through December 15

In support of the construction of the new POL gatehouse, the back gate on Snowy Owl Drive will be closed through December 15. Personnel are requested to use alternate routes to access 14 Wing Greenwood.

## 'IT Shorts' offer MS Office, tips, tricks

Don't have time to spend a whole day on an I.T. course? The 14 Wing Greenwood Learning and Career Centre, located in the Birchall Centre, has lined up a series of "IT Shorts" this fall, full of tips, tricks and workarounds for common software programs. Spend no more than 90 minutes learning useful tips and tricks in MS Office 2013 in the centres computer lab.

Each course runs between 10 a.m. and noon: October 4, take in "Simple Queries in Access. October 24's program is "More Queries in Access. November 15, its "Outlook: Using Email."

Interested IT Shorts participants should have chain of command approval and then register through their unit training co-ordinators.

## Traffic disruption to October 15

In support of the construction of the new air traffic control tower, the traffic lane between Hangar 10 and B214 – NDT Building will be closed to allow for construction of a new steam line. The parking area south of B172 – IFRCC will also be affected. Disruption may be expected through to 5 p.m., October 15.

## Greenwood Curling set for new season

The 14 Wing Greenwood Curling Club 2017/ 2018 schedule will soon be underway, as follows: Monday – men, Tuesday – ladies, Wednesday afternoon – intersection, Wednesday – mixed, Thursday after school – junior, Thursday – Commercial, Sunday Afternoon – stick. All leagues start at 7 p.m. (other than junior, intersection and stick).

The curling club hosts a meet & greet and registration night for new and returning members both October 11 and 18, beginning at 6:30 p.m., at the curling club. Please note you will need to show your 14 Wing Greenwood Community Recreation Card as you register, and a “picture ID” may be required for access to the wing.

For new adult curlers, or players who wish a little refresher, a “learn to curl” event has been scheduled for Friday, October 27 at 7 p.m.

[greenwoodcurling.ca](http://greenwoodcurling.ca)

## 2017/ 2018 intersection curling league meeting

14 Wing Greenwood unit sport and curling representatives are invited to the initial 2017/ 2018 intersection curling meeting, being held at the 14 Wing Greenwood Curling Club October 4 at 10 a.m. The tentative league start date is November 1 at 1 p.m.

Please reply to Corporal Mike Norden at 902-765-1494 local 3281 or [michael.norden@forces.gc.ca](mailto:michael.norden@forces.gc.ca).

## Computer courses at the Learning & Career Centre

For more information on the courses below, see [LCC online course calendar](#).

To register for a course, see your Unit Training Coordinator. If you do not know who your UTC is, contact the LCC at 5226.

Word Level 1 – Full day, September 28

Access Level 2 – Full day, October 3

IT Shorts – Queries in Access – 1.5 hours, October 4

Excel Level 1 – Full day, October 5

Word Level 1 – Full day, October 11

Excel Level 2 – Full day, October 12

Word Level 2 – Full day, October 18

Excel Level 3 – Full day, October 19

IT Shorts – More Queries in Access – 1.5 hours, October 24

Word Level 3 – Full day, October 25

Power Point Level 1 – Full day, November 8

Access Level 1 – Full day, November 9

Excel Level 1 – Full day, November 14

IT Shorts – Outlook: Using Email – 1.5 hours, November 15

Power Point Level 2 – Full day, November 22

Access Level 2 – Full day, November 23

Excel Level 2 – Full day, November 28

Word Level 1 – Full day, November 30

IT Shorts – Writing Macros – 1.5 hours, December 6

Word Level 2 – Full day, December 7

Excel Level 3 – Full day, December 12

IT Shorts – 1.5 hours, topic to be determined

## Lunch & learn

The Learning and Career Centre presents a lunch and learn titled, “Financial Planning 101: Building a Financial Roadmap.” This presentation will introduce such topics as RRSP vs TFSA and what else is there, saving vs debt, beyond the RESP – saving for your child’s education, protect what’s yours in a volatile world, what the “Tax Man” doesn’t want you to know, getting ahead – saving without spending more, and what the bank won’t tell you.

Registration required, coffee and sandwiches will be provided. Call Kim at 902-765-1494 local 5226 or your unit training coordinator to register.

Date: October 12

Time: Noon to 12:45 p.m.

Where: Greenwood LCC, Room 204, Birchall Training Centre

## Courriel à tout le personnel de l’Escadre – Le 27 septembre

Il y a 9 pages

## Lignes directrices pour l’ensemble de l’Escadre

Les courriels pour l’ensemble de l’Escadre sont envoyés à toutes les adresses courriel du réseau DWAN à la 14<sup>e</sup> Escadre Greenwood chaque deuxième mercredi du mois (avec des interruptions prévues au milieu de l’été et pendant la période de Noël). Le contenu doit être envoyé à [sara.keddy@forces.gc.ca](mailto:sara.keddy@forces.gc.ca) avant la date d’échéance. Aucune affiche ou image ne sera distribuée. Le contenu ne doit pas dépasser 100 mots et doit inclure les éléments essentiels suivants : heure et date de l’activité, description, renseignements sur l’inscription et les nom, numéro de téléphone et adresse courriel d’une personne-ressource. Toutes les demandes soumises peuvent faire l’objet de modification. Toutes les demandes sont examinées par la chaîne de commandement avant d’être approuvées aux fins de distribution. Pour connaître le calendrier des dates de publication pour l’ensemble de l’Escadre, veuillez contacter Sara Keddy.

## Début de la saison des organismes caritatifs combinés

La campagne saisonnière des organismes caritatifs combinés de la 14<sup>e</sup> Escadre Greenwood a débuté (septembre à décembre). La collecte caritative annuelle de la base génère des fonds et les redistribue aux organismes sans but lucratif locaux et régionaux, y compris les écoles, les banques alimentaires, les soins de santé, les sports mineurs, le bien-être animal et plus encore.

Pour plus de renseignements sur les initiatives des organismes caritatifs combinés, veuillez communiquer avec votre représentant d’unité ou le capitaine Peter Denman, au 902-765-1494, poste 3205.

*Délégation de rémunération* – Si chaque membre de l’Équipe de la Défense s’inscrivait pour une délégation de rémunération de 1 \$, les organismes caritatifs combinés récolteraient plus de 30 000 \$ en 2018. Vous pouvez faire une contribution unique ou opter pour un prélèvement étalé sur votre rémunération annuelle. Les reçus aux fins

d'impôt sont inclus dans votre T4. Vous pouvez également désigner votre contribution de deux manières : soit au fonds général des organismes caritatifs combinés ou à votre organisme enregistré préféré.

*Méga repas-partage et incarcez votre patron* – Joignez-vous à vos pairs de la 14e Escadre pour cette activité annuelle jumelant nourriture et plaisir, le vendredi 27 octobre, au mess Annapolis. Votre contribution volontaire vous donne droit à une assiette et un accès au buffet préparé grâce aux aliments collectés et préparés par des unités de toute la base. Durant l'après-midi, vous avez également la possibilité d'incarcer votre patron et de participer au lancer de la pièce de deux dollars pour gagner une console de jeu. Le bar est ouvert, et cette activité est réservée exclusivement aux adultes.

*Festival des arbres* – Les unités de la 14e Escadre et les entreprises et organismes communautaires sont invités à décorer un arbre de Noël de table pour l'encan silencieux et le tirage de ce samedi 25 novembre, au mess Annapolis. Les arbres peuvent contenir des chèques-cadeaux, des outils, de l'équipement sportif, de l'artisanat, du chocolat, des jouets – chaque arbre et chaque année apportent du nouveau! L'activité comporte un aperçu des objets (réservé aux adultes, puisque le bar est ouvert), le vendredi soir 24 novembre; l'encan et le tirage ont lieu le 25 novembre.

## Centre de ressources pour les familles militaires de Greenwood

Tel: 902-765-5611, [www.cafconnection.ca](http://www.cafconnection.ca), Facebook@gmfr

La semaine nationale de la famille est une célébration annuelle pour la reconnaissance des familles. La semaine offre l'occasion de célébrer les familles et de réfléchir à leur importance dans nos vies. Activités pour la semaine nationale de la famille :

*Marche familiale annuelle* – 1 octobre, de 13 h à 15 h. Lieu : Stronach Park (Duck Pond), Kingston. Coût : gnale de la famille. Venez faire une belle promenade, participer au barbecue, prendre des photos et bien d'autres activités!

*Soupe spaghetti au café Annapolis* – 4 octobre 2017 de 17 h à 19 h au café Annapolis. L'espace est limité aux 250 premières personnes. Gratuit. Il est important de reconnaître et de célébrer les gens merveilleux que nous appelons notre famille militaire. Rejoignez-nous pour un souper spaghetti pour se rassembler ensemble en tant que grande communauté! Ouvert aux familles des militaires et équipe de la Défense.

*Activité familiale d'échange de costumes et de décoration de biscuits* – 4 octobre, de 10 h à 11 h 30. Lieu : CRFMG. Coût : gratuit. Trouver des costumes d'Halloween abordables peut être un défi pour les parents. Ramassez vos costumes d'Halloween et apportez-les à l'activité annuelle d'échange de costumes et de décoration de biscuits pour la famille du CRFMG, à l'occasion de la Semaine nationale de la famille!

*Avez-vous une heure?* – Saviez-vous que votre CRFMG fonctionne grâce au travail des bénévoles? En plus d'être une façon formidable de redonner à votre communauté, le bénévolat est un excellent moyen de développer de nouvelles compétences, obtenir une référence locale et professionnelle ou bien inclure dans votre RAP. Avec le don d'une heure, nos bénévoles ont un impact vital dans la vie des familles sur l'Escadre. Contactez Vanessa MacNeil aujourd'hui pour discuter l'impact qu'un don de votre heure peut avoir.

*Réunion du Réseau d'entreprises des familles militaires* – 3 octobre, de 9 h 30 à 11 h 30. Des familles militaires travaillent ensemble pour faire croître leur entreprise à domicile. Les nouveaux membres sont les bienvenus.

*Offre de service de garde de relève pour les familles déployées* – 14 octobre ou 28 octobre, de 10 h à 17 h. au CRFMG. Pour aider les familles de militaires en déploiement et éliminer certains facteurs de stress liés à cette situation. Les familles de militaires en déploiement peuvent choisir l'un des deux samedis. Pour les enfants de 12 ans et moins. Inscrivez-vous avant le vendredi 13 octobre, ou le 27 octobre. L'espace est limité.

*Programme Pirouettes et culbutes* – Appel à tous les parents et gardiens! Joignez-vous à nous tous les mercredis, de 9 h 30 à 11 h 30, au CRFMG pour un programme amusant qui mise sur l'activité motrice. Les enfants adoreront s'adonner à toutes sortes d'activités physiques animées par leurs parents. Voilà une magnifique occasion, pour les parents comme pour les enfants, de s'amuser et de se faire de nouveaux amis!

*Programme Bébé en groupe* – Les jeudis, de 9 h 30 à 11 h 30. Ce programme gratuit est conçu pour tous les nouveaux parents d'enfants de 0 à 18 mois. Il offre une excellente occasion de nouer des liens avec d'autres nouveaux parents, tout en améliorant ses compétences parentales et sa capacité à s'occuper de son bébé.

## Activités au mess Annapolis

29 sept. – Tournoi de golf du mess des caporaux et soldats

29 sept. – Le mess des caporaux et soldats organise un TGIF – chili

29 sept. – Divertissement au bar Tow – Groupe : Poison Cherry

30 sept. – Vins et fromages du mess des officiers

4 oct. – Jour de repos de l'Escadre – bureau administratif fermé

6 oct. – Aucun divertissement TGIF ou au bar Tow

9 oct. – Mess fermé – jour férié

*Carte de conjoint* – Vous avez besoin d'une carte pour votre conjoint? Si c'est le cas, communiquez avec Pat, au 902-765-1494, poste 5470, ou Brenda, au 902-765-1494, poste 5078.

*Adhésion au mess en tant que membre associé* – Êtes-vous membre de PSP ou des FNP, ou encore fonctionnaire (employé du gouvernement fédéral) et travaillez à la base? Vous pouvez présenter une demande pour devenir membre associé du mess Annapolis. Devenez membre du mess, payez une cotisation annuelle et participez aux activités. Pour en savoir plus, communiquez avec Pat, au 902-765-1494, poste 5470, ou Brenda, au 902-765-1494, poste 5078.

*Nota* – Avez-vous été promu? N'oubliez pas, si vous changez de mess (passez de caporal-chef à sergent, par exemple), vous devez changer vos frais au mess Annapolis.

## Rappel – Ordre permanent de l'escadre 2.2.10

Tous les membres de la 14e Escadre sont rappelés que la route périphérique entre et à l'extérieur de la zone opérationnelle aérienne est uniquement pour le MDN et les véhicules motorisés. Les vélos et les piétons doivent utiliser la piste d'utilisation en commun pour aller et venir de la zone des opérations aériennes.

Des détails supplémentaires sont disponibles dans l'OP Ere 2.2.10

## 14e Escadre de promotion de la santé programme

*Force mentale et sensibilisation au suicide : formation du non superviseur* - 5 octobre, 8 h 30 – 16 h; Centre de conditionnement physique et de sports

*Le stress, ça se combat*» – 11 octobre – 12 octobre, 8 h 30 – 15 h 30; Centre de conditionnement physique et de sports

*Programme Style de vie poids-santé* (8 séances) - 1 novembre – 13 décembre, 13 h – 15 h 30 (mercredi); Centre de conditionnement physique et de sports

*Sensibilisation aux problèmes liés à l'alcool, aux autres drogues, au jeu excessif et au jeu électronique : Formation des superviseurs* – 18 octobre – 19 octobre 17, 8 h 30 – 16 h (jour un), 8 h 30 – 12 h (jour deux); Centre de conditionnement physique et de sports



*Gérer les moments de colère* (4 séances) – 7 novembre – 28 novembre, 8 h 30 – 11 h 30 (mardi); Centre de conditionnement physique et de sports

*Bouffe-Santé pour un rendement assuré* – 9 novembre – 10 novembre, 8 h 30 – 15 h 30 (jour un), 8 h 30 – 12 h (jour deux); Centre de conditionnement physique et de sports

*Inter-Comm : Améliorer les communications dans nos relations personnelles* – 16 novembre – 17 novembre, 8 h 30 – 15 h 30 (jour un), 8 h 30 – 12 h (jour deux); Centre de ressources pour les familles des militaires

*Force mentale et sensibilisation au suicide : formation du superviseur* – 30 novembre – 1 décembre, 8 h 30 – 15 h 30 (jour un), 8 h 30 – 12 h (jour deux); Centre de conditionnement physique et de sports

*Mode de vie saine 101 ARC* – 7 décembre, 8 h 30 – 16 h; Centre de conditionnement physique et de sports

*Écrase-la 'petit groupe'* – 9 janvier – 27 février 18, 10 h – 11 h 30 (mardi); Centre de conditionnement physique et de sports

*Force mentale et sensibilisation au suicide : atelier* - 18 janvier 18, 13 h – 16 h; Centre de conditionnement physique et de sports

*La nutrition et la vie active séminaire (hiver)* – 25 janvier 18, 8 h 30 – 15 h 30; Centre de conditionnement physique et de sports

*Écrase-la (S'aider soi-même)* - sur rendez-vous seulement, Centre de conditionnement physique et de sports

Pour enregistrer contactez Edith Tremblay au 902-765-1494 poste 5388 ou courriel : EDITH.TREMBLAY@forces.gc.ca.

Tous les programmes et ateliers offerts dans le cadre d'*Énergiser les Forces* sont gratuits et s'adressent aux militaires (de la Force régulière et de la Force de réserve) et à leur famille. Lorsque l'espace et les ressources le permettent, les employés civils du MDN et les employés civils embauchés au moyen de fonds non publics sont invités à y participer.

## Cours sur les compétences essentielles au Centre d'apprentissage et de carrière

Pour en savoir plus sur les possibilités et les cours à venir au Centre d'apprentissage et de carrière de la 14e Escadre Greenwood, communiquez avec la conseillère en apprentissage, Kristen Warner, [Kristen.Warner@forces.gc.ca](mailto:Kristen.Warner@forces.gc.ca) ou au 902-765-1494, postes 5024 ou 5226.

Pour s'inscrire à un cours, communiquez avec le coordonnateur de la formation de l'unité.

28 septembre – Programme d'orientation ministériel pour les nouveaux employés civils du ministère de la Défense nationale (MDN) (une journée entière)

2 octobre- Séance de formation VIRTUELLE destinée aux membres du régime de pension de la fonction publique (après-midi)

12 octobre – Conférence midi sur la Planification financière 101 (45 minutes) \*nouveau

2 novembre – Cours 2.0 : Gestion du temps (une demi-journée)

8 novembre – Projet de gestion (EFPC R250) (une journée entière)

16 novembre – Cours 2.0 : Intelligence émotionnelle

28 novembre – Prévention et résolution du harcèlement à l'intention des superviseurs (une journée entière)

29 novembre – Prévention et résolution du harcèlement à l'intention des superviseurs (une journée entière)

Le 7 décembre – Prévention du harcèlement et résolution des conflits pour les employés (journée complète)

## Fermeture du portail jusqu'au 15 décembre

Pendant la construction du nouveau poste de garde des produits pétroliers (POL), le portail du chemin Snowy Owl sera fermé jusqu'au 15 décembre. Le personnel devra emprunter un autre itinéraire pour accéder à la 14e Escadre Greenwood.

## Avec les séances courtes sur la TI, suivez une formation MS Office et apprenez des trucs utiles

Vous n'avez pas une journée entière à consacrer à un cours d'informatique? Le Centre d'apprentissage et de carrière de la 14e Escadre Greenwood, situé au Centre Birchall, offre cet automne une série de séances courtes offrant plein de conseils, de trucs et de solutions pour des logiciels courants. Nous vous proposons d'apprendre des trucs utiles dans MS Office 2013 en 90 minutes maximum au laboratoire informatique du centre.

Chaque cours se déroule de 10 h à 12 h : *Requêtes simples dans Access*, le 4 octobre; *Plus de requêtes dans Access*, le 24 octobre; *Outlook : utiliser le courrier électronique*, le 15 novembre.

Les personnes qui souhaitent participer aux séances courtes doivent recevoir l'approbation de la chaîne de commandement et s'inscrire auprès des coordonnateurs de la formation de leur unité.

## Perturbation de la circulation jusqu'au 15 octobre

Pour la construction de la nouvelle tour de contrôle aérien, la voie de circulation entre le Hangar 10 et l'édifice d'essais non destructifs (B214 – END) sera fermée afin que soit construite une conduite de vapeur. L'aire de stationnement au sud du centre de contrôle des règles de vol aux instruments (B172 – IFR) est aussi concernée. Les perturbations sont prévues jusqu'au 15 octobre à 17 h.

## Nouvelle saison du club de curling de Greenwood

L'horaire 2017-2018 du club de curling de Greenwood de la 14e Escadre sera bientôt en vigueur : lundi – hommes, mardi – femmes, mercredi après-midi – intersection, mercredi – mixte, jeudi après l'école – junior, jeudi – commercial, dimanche après-midi – avec bâton. Toutes les ligues débutent à 19 h (sauf junior, intersection et avec bâton).

Le club de curling organise une soirée d'accueil et d'inscription pour les nouveaux membres et ceux qui reviennent, les 11 et 18 octobre, à partir de 18 h 30, au club de curling. Veuillez noter que vous devrez présenter votre carte de loisirs du Centre communautaire de la 14e Escadre Greenwood à l'inscription et présenter une carte d'identité avec photo pour accéder à l'escadre.

Pour les joueurs de curling adultes débutants ou ceux qui souhaitent se rafraîchir la mémoire, une activité « apprendre à jouer au curling » sera organisée le vendredi 27 octobre, à 19 h.

[greenwoodcurling.ca](http://greenwoodcurling.ca)

## Réunion de la ligue de curling intersection 2017-2018

Les représentants des sports et du curling de l'unité de la 14e Escadre Greenwood sont invités à la réunion initiale de la ligue de curling intersection 2017-2018, qui aura lieu au club de curling de la 14e Escadre Greenwood, le 4 octobre à 10 h. La date provisoire de début de la ligue est fixée au 1<sup>er</sup> novembre, à 13 h.

Veillez confirmer votre présence au caporal Mike Norden, en composant le 902-765-1494, poste 3281, ou en envoyant un courriel à l'adresse [michael.norden@forces.gc.ca](mailto:michael.norden@forces.gc.ca).

## Cours sur les compétences essentielles au Centre d'apprentissage et de carrière

Pour en savoir plus sur les cours ci-dessous, consultez le [calendrier des cours en ligne du Centre](#).

Pour s'inscrire à un cours, adressez-vous au coordonnateur de la formation de votre unité. Si vous ne savez pas qui est votre coordonnateur, communiquez avec le Centre au poste 5226.

Word – niveau 1 – 28 septembre, Journée complète

Access – niveau 2 – 3 octobre, Journée complète

Séances courtes sur la TI – *Requêtes simples dans Access* - 1,5 heure, 4 octobre

Excel – niveau 1 - Journée complète, 5 octobre

Word – niveau 1 - Journée complète, 11 octobre

Excel – niveau 2 - Journée complète, 12 octobre

Word – niveau 2 - Journée complète, 18 octobre

Excel – niveau 3 - Journée complète, 19 octobre

Séances courtes sur la TI – *Plus de requêtes dans Access* - 1,5 heure, 24 octobre

Word – niveau 3 - Journée complète, 25 octobre

PowerPoint niveau 1 – Journée complète, 8 novembre

Access niveau 1 – Journée complète, 9 novembre

Excel niveau 1 – Journée complète, 14 novembre

Séances courtes sur la TI – Outlook : *Utiliser le courrier électronique* - 1,5 heure, 15 novembre

PowerPoint niveau 2 – Journée complète, 22 novembre

Access niveau 2 – Journée complète, 23 novembre

Excel niveau 2 – Journée complète, 28 novembre

Word niveau 1 – Journée complète, 30 novembre

Séances courtes sur la TI – *Rédiger des Macros* - 1,5 heure, 6 décembre

Word niveau 2 – Journée complète, 7 décembre

Excel niveau 3 – Journée complète, 12 décembre

Séances courtes sur la TI – 1,5 heure, sujet à déterminer, 14 décembre

## Un déjeuner-conférence

Le Centre d'apprentissage et de carrière présente un déjeuner-conférence intitulé « Planification financière 101:

Élaborer une feuille de route financière ». Cette présentation montrera des sujets tels que REER vs CELI et y a-t-il autre chose, épargne vs dette, au-delà du REEE – épargner pour l'éducation de votre enfant, protéger vos possessions dans un mode volatil, ce que le "fisc" ne veut pas que vous sachiez, progresser – économiser sans dépenser davantage, et ce que la banque ne vous dira pas

Inscription requise, un café et des sandwichs seront fournis. Contactez Kim au 902-765-1494 poste 5226 ou votre coordonnateur de formation d'unité pour vous inscrire.

Date: 12 octobre

Heure: 12 h 00-12 h 45

Où: CAC de Greenwood, pièce 204, Centre d'apprentissage Birchall